
ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA  

ONG MAKARY-BLANGOUA 

11 D’ABRIL 2019, STA COLOMA DE GRAMENET 

 

Assistents: Miquel Àngel Pérez, Helena Gironès, Viky Herrero, Paco Amaya, Mercè Palomera, 

Olga Mileine , Oriol Giner, Eugenia González, Martí Burcet, Juan Sánchez, Eladio Gómez del 

Pulgar, Rafael García, Lluís Cuspinera, Carles Catasús, Cisco Pausas, Marta Godall. 

 

1. Presentació (Miquel Àngel) 

 

2. Situació actual de les missions, territori i explicació del viatge recent d’en Miquel 

Àngel 

 

Projectem el vídeo resum que en Miquel Àngel ha fet del recent viatge que ha fet a les 

missions (febrer 2019). A mode resum, ha vist les escoles plenes d’alumnes i 

funcionant correctament, i amb alumnes i professors molt animats. Ha pogut visitar 

antics alumnes del Cefahviar que han pogut posar en marxa els seus petits comerços i 

tallers.  

També s’ha trobat camps de refugiats al llarg de la ruta (de fins a 40000 persones), que 

ràpidament però són desmantellats (molts retornen a Nigèria, altres es dispersen per 

la regió). Ara hi ha ACNUR també treballant al terreny. 

A nivell de seguretat, la situació està millor, tot i que a la frontera amb Nigèria està 

pitjor. 

 

Escoles 

Les escoles funcionen bé, totes obertes i plenes, també les públiques, tot i que se 

n’han de reparar moltes. La Geltrú l’any passat va aportar diners per reparar aules , se 

n’han reparat 6. Les reparen els propis alumnes del Cefahviar. En Fabio contracta les 

persones directament i no pas a empresaris. 

El director de Blaram és molt dinàmic.  

Cefahviar funciona molt bé, el director hi porta 7 anys ja. Utilitzen protecció a la 

soldadura (això va costar una mica...). Fan un primer any comú i el segon any ja 

s’especialitzen en soldadura, informàtica, energia solar, costura,... Han anat baixant el 

número d’alumnes per poder pujar el nivell de formació. 

Blangoua: 4 professors a escola, 4 a cefavhiar i un treballador (Elvis). Tenim molt bons 

professors i amb bons resultats, i tenint en compte la situació d’inseguretat que hi ha, 

això és una gran conquesta! 

 

En Miquel Àngel va proposar als antics alumnes del Cefhaviar que facin una associació 

per ajudar al Cefahviar, sembla que els va agradar la idea... 

 



 

EPC BLANGOUA nens nenes total  

professors 2 7 9 1 professor es el director 

Maternal. Petite sesion 23 16 29  

Maternal. Gran Sesion 16 19 33  

total maternal                                                          
60 

 

SIL 49 31 81  

CP 49 31 80  

CE1 22 13 37  

CE2 23 12 35  

CM-1 A 31 19 12  

CM- 1 B 22 13 35  

CM 2 18 15 33  

Total primària  324  

TOTAL EPC BLANGOUA  384  
 

 

CEFAVIHAR  1º 
curs 

2º 
curs 

Total 

informàtica 7 4 11 

Soldadura/  electricitat 34 -------- 34 

Energia solar ------ 9 9 

Costura, borderia, tinte,  19 17 36 

TOTAL 60 30 90 
 

 

EPC BLARAM nens nenes total 

Professors   4 

SIL   83 

CP   93 

CE1   147 

CE2   27 

CM 1   27 

CM 2   12 

TOTAL EPC BLANGOUA  389 
 

I els resultats són molt bons. A l’examen final de l’estat , els alumnes de Blangoua 

tenen bona nota. 



A Blangoua paguen 15000 FC a l’any, i s’ha arribat a recaptar el 40% aprox.  A Blaram 

paguen 10.000FC/any, però només paguen un 30%, i allà ha augmentat molt el 

número d’alumnes. 

Va coincidir que  l’11 de febrer ,que en Miquel Àngel era allà, era la Diada de la 

joventut, i va poder veure tota la festivitat que fan i veure molts antics alumnes. 

 

Nosaltres treballem tot a través de Codasc, amb en Fabio i el bisbe Barthelemy. 

Si tot va bé i la seguretat segueix acceptable com ara, l’any vinent en Miquel Àngel hi 

tornarà i espera que amb 2-3 persones més. És important anar fent visites per poder 

fer un seguiment i també  per poder-ho explicar aquí al tornar.  

A Koussery també només hi ha mossens africans. L’escola de Koussery torna a ser 

autosuficient.  

 

Les parròquies 

A  Makary com a ONG no hi intervenim massa però el mossèn té ganes de tornar a 

posar en marxa la costura,... Porta també Fotokol (on ara hi ha refugiats per un atac 

recent, potser caldrà fer algun fourrage nou, col·laborant amb ACNUR). 

A Blangoua han pintat la missió,... 

 

De tots els edificis que es van construir, no tots es fan servir per les parròquies, pel que 

els han llogat i amb aquests diners van mantenint les missions (el bisbe controla com 

els inverteixen). 

 

Kofia van demanar ajuda per arreglar la sala polivalent, i en Fabio ho gestionarà. Les 

sales polivalents (de Darak, AliAlifa,... ) estan en funcionament (no llogades). 

 

 

 

3. Estat de comptes 2018 i acceptació si s’escau 

L’Helena ens explica l’excel comparatiu. Hem mantingut força els ingressos respecte 

2017 (però recordem que és més baix que els anys anteriors). Ara mateix tenim: 

-  70 socis 

-  7 persones que van ingressant aportacions extres periòdicament 

- 4 grups que fan aportacions  

- 5 baixes de socis (sobretot per defuncions)  

- 2 nous socis 

- 2 rebuts retornats  

 

Aquest any hem ingressat 24000 euros a Codas, i al Togo 3000 euros com vam acordar 

a la darrera assemblea.  

Al banc el 31/12/18 teníem 19732 euros; el que vol dir que ja no teníem els diners 

estalviats per al curs següent; sí que posteriorment hem tingut ingressos d’ajudes que 

havíem demanat fa temps i que ara han ingressat, i amb això ara tornem a tenir 

assegurat poder pagar el següent curs, però realment els ingressos han baixat. 

 



 

 

4. Previsió de despeses 

- La Geltrú demanarà per construir aules a l'Institut de Koussery, que de fet no 

depèn de nosaltres, sinó de Codasc, però els millors alumnes de Blangoua i Blaram 

es bequen perquè puguin seguir estudis de secundària a Koussery a aquest institut 

- Mans Unides: també s’ha demanat que col·laborin amb la construcció de l’Institut 

de Koussery 

- Reparació d’aules 

- A Sta Coloma demanarem aportació per reparar 8 aules. 

- ... 

 

5. Aportacions a altres projectes 

La Delegació de Missions ens ha agafat el relleu en la col·laboració amb el Togo a 

través de Sor Emilia (ara està a Rabad). 

Havíem col·laborat amb Xile però també els hem remès a la Delegació de Missions de 

Barcelona que segurament els ajudaran. 

 

Per tant, de moment ens centrem només amb les Missions de Makary i Blangoua. 

 

6. Altres informacions : 

 

- Estem en contacte amb l’Ajuntament de Sta Eulàlia (farem properament un acte, 

per intentar reactivar l’agermanament) 

- En Fabio li va explicar al Miquel Àngel que com que costa fer socis nous, el que fan 

a Itàlia és apadrinar escoles  amb el compromís de 200 euros l’any durant 3 anys,i 

li va explicar que els hi va molt bé , pel que desde la Junta de l’ONG estem valorant 

si ho podríem fer nosaltres també. 

- A finals d’any s’ha de renovar la junta i caldrà fer una Assemblea Extraordinària per 

a fer-ho. Animem a que els grups més actius que aporten molt a l’ONG s’animin a 

entrar a la Junta! 

 

 

7. Torn obert de paraula 

8. Petit refrigeri per acabar de compartir  

A les 20:20h donem per acabada l’assemblea. 


